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 MIS ON UURINGU AMETLIK NIMI? 

Uuring täisealiste puude raskus-astme tuvastamise lõpetamisest  

ja puudega seotud toetuste ning hüvede ümber korraldamisest   

 MIS UURING SEE ON?  

Uuringu eesmärk on hinnata võimalusi lõpetada täiskasvanute puude 

raskus-astme tuvastamine  

ja kujundada ümber puudega seotud toetused ja hüved. 

 MIKS SEDA UURINGUT TEHAKSE?  

Eestis on kasutusel kaks paralleelset hindamissüsteemi.  

Sotsiaalkindlustusamet tuvastab puude raskus-astme. 

Töötukassa hindab töövõime vähenemist.  

Kaks paralleelset hindamissüsteemi on segane ja ebamugav.  

Mõttekoda Praxises teeme uuringut, kuidas hindamissüsteem inimeste 

jaoks lihtsamaks muuta. 

 MIKS JUST MINA?  

Teeme intervjuusid inimestega, kellel on tuvastatud puue, 

kuid kes ei ole töövõime hindamist taotlenud  

või vähenenud töövõimet ei ole tuvastatud.  

Intervjuu eesmärk on mõista, miks töövõimet ei ole hinnatud. 

 MIDA UURINGUS TEHAKSE?  

Teeme registriandmete analüüsi, intervjuud ekspertidega, intervjuud 

puudega inimestega,  

Kes ei ole töövõime hindamist taotlenud. Teeme töötoad puudespetsiifiliste 

liitudega. 

 



UURINGUS OSALEJA INFOLEHT LIHTSAS KEELES     

 

   

 

 KAS MINU INTERVJUU SALVESTATAKSE?  

Jah, kui te olete nõus. Salvestust näevad ainult Praxise uuringu tegijad. 

Vestluse salvestus kustutatakse pärast projekti lõppu. 

 MIKS ANDMED SALVESTATAKSE?  

Vestluse käigus ei jõua intervjueerija kogu olulist infot üles kirjutada.  

Kui vestlus on salvestatud, siis saab uurija seda hiljem üle kuulata. 

 KAS KEEGI TEINE SAAB TEADA, MIDA MA INTERVJUUS 

ÜTLESIN?  

Intervjuu on konfidentsiaalne ehk salastatud.  

See tähendab, et mitte üheski uuringu materjalis ei mainita Teie nime ega 

muud infot, 

mille järgi oleks võimalik Teid ära tunda. 

 KAS MA PEAN UURINGUS OSALEMA?  

Ei. Uuringus osalemine on vabatahtlik.  

 KAS MA VÕIN UURINGUS OSALEMISEST LOOBUDA KA PÄRAST 

INTERVJUUD?  

Jah. Võite osalemisest loobuda ka pärast intervjuud. Kirjutage Katrele 

meiliaadressil katre.pall praxis.ee kui soovite loobuda. 

 KAS MA SAAN NÄHA UURINGU TULEMUSI?  

Jah. Uuringu tulemused on Praxise kodulehel 2026. aasta veebruaris.  

 KES ON UURINGU TELLIJA?  

Sotsiaalministeerium. 

 KES ON UURINGU ELLUVIIJA?  

Mõttekoda Praxis.  
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 KELLEGA VÕIN ÜHENDUST VÕTTA, KUI MUL ON UURINGU 

KOHTA KÜSIMUSI?   

Uuringu projektijuhiga: Katre Pall Mõttekoda Praxisest 

Katre.pall@praxis.ee   
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